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Editoriaal

Laat u niet misleiden door de foto van de feestelijke inhuldiging van de Nieuwe Melac. In dit editoriaal hebben we het nu eens niet 
over feesten, maar over de natuur. Want die koesteren, is dat niet ons beste wapen tegen de oprukkende klimaatsverandering?
Ons dorp doet alvast een fameuze duit in het zakje. Het Parkbos krijgt eindelijk voet aan Zwijnaardse grond, met een Hutsepot-, buffer- 
en speelbos. Het laatste nog in te nemen front is het “zwaar bewapende” kasteelpark de Ghellinck, dat de kaart van meest kwetsbare 
waardevolle bossen in Vlaanderen niet haalde. Werd de boskaart daarom zo snel terug ingetrokken? 
We gaan ons ook anders verplaatsen. We nemen tram 2 en gaan met z’n allen ook op de fiets, met of zonder batterij. De buitenband 
en de zomerse fietstochten van onze parochiale verenigingen brengen onze ongeoefende benen in een mum van tijd op niveau. In het 
verlengde van de Oude Spoorweg leiden nieuwe parkbosbruggen ons binnenkort naar de binnenstad. Want met het nieuwe circula-
tieplan en de sluiting van de opritten naar de E17/E40 op de N60 laat je de auto voortaan beter op stal. We wandelen ook over nieuw 
aangelegde trage wegen, minstens 10.000 stappen per dag! En wie dat allemaal niet zo ziet zitten … zet gewoon een luie zetel in de 
tuin, geef de bloemekes water en neem zoals in dat liedje van Johan Verminnen lekker vakantie in je straat. Prettige zomer!

De redactie
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Fabelta historisch bekeken
Vandaag is Zwijnaarde bekend als centrum van onderzoek en 
ontwikkeling. Het Technologiepark en Eilandje worden gepro-
moot onder één naam: Tech Lane Ghent. Vroeger werd Zwijn-
aarde met Fabelta geassocieerd. Het bedrijf beheerste decennia 
lang de media. De ondergang van Fabelta en het ontstaan van 
nieuwe bedrijvigheid zijn kenmerkend voor de metamorfose die 
Zwijnaarde heeft ondergaan. 

Aan de oever van het Scheldekanaal, tegenover het Eilandje, 
begon Sarga rond 1931 met de productie van kunstzijde. Cellu-
lose uit hout werd, via een procedé dat viscose heet, omgezet in 
een kleverige vloeistof. Deze vloeistof werd door kleine gaatjes 
tot vezels geperst. Toen de Bank van de Arbeid in 1934 failliet 
ging, werd de productie stopgezet. In 1937 nam Fabelta, dat al 
meerdere vestigingen had, de site over. Tijdens de bezetting werd 
een nieuwe fabriek gebouwd die fibranne (draad met zijdeglans) 
produceerde. Na een veroordeling voor economische collabora-
tie in 1946, volgde in 1947, in beroep, de vrijspraak. De oorlogs-
winsten werden wel geconfisqueerd. Vanaf 1955 werd er ook 
nylon geproduceerd. In 1961 kwam Fabelta onder de vleugels 
van UCB (chemie). In 1969 nam het Nederlandse AKZO over. 
De jaren ’70 begonnen goed, maar eindigden slecht. Het bedrijf 
– met meer dan 1.100 werknemers in Zwijnaarde – moest gered 
worden. Fabelta werd in 2 stappen (1976 en 1978) staatseigen-
dom. In november 1982 ging het failliet. Er waren vele oorzaken: 
2 oliecrisissen (1973 en 1979), een textielcrisis (1974/75) en er 
was de concurrentie – van een Duits zusterbedrijf, van synthe-
tische vezels (zoals polyester) en uit lage loonlanden. De Staat 
bracht ook te weinig startkapitaal in en Fabelta werd slecht ge-
leid. Met het faillissement begon een symbolische bezetting die 
8 maanden duurde. In juni 1983 nam Beaulieu (later Domo) over. 

Dat er, in beide richtingen op de E40, weefstroken zouden aange-
legd worden tussen Zwijnaarde en Sint-Denijs-Westrem, was al 
een tijdje bekend (zie De Kiosk 33). Maar nu worden de plannen 
wel concreet. Het Agentschap Wegen en Verkeer heeft op 22 fe-
bruari 2017 een bouwvergunning aangevraagd.
De weefstroken zijn nodig om 2 redenen. De eerste is Flanders 
Expo. Op de terreinen van het vliegveld (1913/1984) en het 
Pausbezoek (1985) verrezen er expohallen (1987) en een ho-
tel (1988). Op basis van een Masterplan (2004) en RUP (2007) 
breidde de site – sinds 2006 The Loop genoemd – sterk uit, met 
Ikea (2008) en de KBC-toren (2012) als blikvangers. Sommige 
beurzen, muziek- en sportevenementen veroorzaakten lange files 
op de E40. Toen je bij Ikea mosselen kon eten voor 5 euro (2010) 
stond het verkeer ook lange tijd stil. Bovendien zijn er sinds 2009 
gecontesteerde plannen voor een outletcenter. Begin 2015 werd 
gestart met de bouw van de parkeergarage. Na protest en proce-
dures werden de werken kort nadien weer stilgelegd. Indien het 
outletcenter een bouwvergunning krijgt - wat nog lang niet zeker 
is - duurt het 7 jaar om alles te realiseren. Na 3 jaar kunnen de 
eerste winkels open zijn. Als het zover komt, zou de E40 tijdens 
de avondspits en ook op zondagavond meer dan 100% verzadigd 
zijn. 
Een tweede reden is het verkeer op de snelwegen. Enerzijds is er 
het verkeer van de E17, komende van Gent-centrum en het UZ. 
Bijna de helft draait de E40 op, richting Oostende. O.a. door de 
weefbewegingen zijn er in de ochtendspits structurele files. An-
derzijds rijden er ’s morgens veel wagens, via de oprit St Denijs-
Westrem, naar Brussel. Deze oprit van de E40 heeft een zeer kor-
te invoegstrook. Ook in die richting zijn er files. De weefstroken 
moeten voor een vlotte verkeersafwikkeling zorgen. Omwille 

Door weefstroken op E40 moet oprit dicht

Zij ontvingen hiervoor onterecht staatssteun, die zij in 2002 terug 
betaalden. Er werden tapijtgarens en vinyl geproduceerd. In 2010 
kocht Balta het bedrijf dat voortaan Exelto heet, om het 3 jaar 
later te verkopen aan een internationale groep. De garenafdeling 
werd in 2013 gesloten. Enkel de vezeldivisie blijft over met ± 80 
werknemers.
Fabelta had ook een ecologische impact. De chemicaliën die 
bij viscose werden gebruikt, waren milieuvervuilend. Het afval 
werd gedumpt op het Eilandje. Om de bodem en het grondwa-
ter te beschermen werd er vanaf 2001 gesaneerd. De vervuilde 
putten werden stevig ingekapseld. Er zit klei onder, beton rond en 
folie boven. Intussen gaan de werken op het Eilandje de laatste 
fase in. De eerste bedrijven worden verwacht in 2019. Boven 
de ingekapselde putten komen er geen bedrijven, maar wel een 
groene heuvel (zie De Kiosk 33).                         Peter Provenier
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van de verkeersveilig-
heid betekent dit voor 
Zwijnaarde dat de 
oprit van de N60 naar 
de E40 dicht moet. 
In ruil krijgt de N60 
iets verder een oprit 
naar de R4-buitenring 
met daarnaast, voor 
fietsers, een veilige 
aansluiting (zie plan).

De oprit naar de R4 zorgt voor een alternatieve ontsluiting rich-
ting Merelbeke (en verder). Maar wie nu nog via het klaverblad 
E40/E17 van Zwijnaarde naar Gent-centrum, Antwerpen of 
Brussel kan rijden, zal er in de toekomst soms langer over doen. 
Bovendien komt er enkel een oprit naar Merelbeke. Wagens ko-
mende van Drongen die naar de MediaMarkt willen, zullen niet 
direct de Oudenaardsesteenweg kunnen opdraaien. Zij moeten 
eerst rond de Ovonde. De combinatie van op- en afrit komt er wel 
voor fietsers. Het ware toch consequenter geweest om dit ook 
voor wagens te voorzien, zoals dat trouwens al lang bestaat juist 
aan de overzijde van de brug!

Dit is een gemiste kans voor de wijk Maaltemeers. In de plaats 
van snel met de wagen over de Ringvaart te rijden - naar de apo-
theek of supermarkt bij voorbeeld – blijft hun keuze beperkt: 
ofwel via de Ovonde, ofwel via de Kortrijksesteenweg. 

De werken voor de weefstroken zijn gepland in 2018. De oprit 
van de N60 naar de R4 zou eerst klaar zijn en pas nadien zou de 
oprit naar de E40 definitief gesloten worden. Bovendien zijn er 
in de omgeving 2 andere werven:
• sinds april 2017 worden 2 bruggen van de E40 vernieuwd
• en vanaf augustus 2017 zal er gewerkt worden aan op- en 

afritten van de E17 in De Pinte (zie ook De Kiosk nr. 40).
Er zijn nu al extra files op de E40. Na de zomer kan er ook hinder 
zijn op de E17 en de toegangswegen. Het ongemak zal wellicht 
duren tot het einde der werken (voorzien eind 2018).
Meer informatie vind je op http://www.verkeerscentrum.be en 
https://wegenenverkeer.be/gent (of /de-pinte of /merelbeke).

Peter Provenier

Tram: rechtzetting De Kiosk 41

Technologiepark snakt naar uitbreiding
maar: eerst de mobiliteit, dan pas bouwen
LO²CUS, een vzw van de UGent en het VIB, wil centraal in het 
Technologiepark 2 laboratoria-gebouwen van elk 7 bouwlagen 
laten optrekken bovenop een nieuwe halfondergrondse parking. 
Het 1e (westelijk) gebouw, met een serre op het dak en een res-
taurant op het gelijkvloers, is bedoeld voor het onderzoek dat 
de Universiteit nu uitvoert in Gent-centrum, rechtover de Bij-
loke. Het 2e (oostelijk) gebouw moet een extra ‘bio-accelerator’ 
worden waar biotechbedrijven diverse faciliteiten (o.a. labo’s) 
met elkaar delen.
Wegens een negatieve mobiliteitstoets weigerde de Stad de 
bouwvergunning. Er zijn immers slechts 143 parkeerplaatsen 
voorzien, wat te weinig is voor de 950 mensen die er kunnen 
werken. In 2011 werd beslist dat er een centrale parkeertoren op 
het Technologiepark moet worden gebouwd. Tegelijk moeten  
fietsen, collectief en openbaar vervoer gestimuleerd worden. Van 
het parkeerconcept, dat het autogebruik zou ontmoedigen door 
betalend parkeren in te voeren, is nog niets terecht gekomen. De 
Stad vindt nu dat de ongebreidelde groei van het Technologie-
park tegen zijn verkeerskundige limieten aanloopt.
Dat er behoefte is aan meer labo’s staat buiten kijf. De 1e ‘bio-
accelerator’, geopend in 2 fasen – 2010 en 2013 (zie De Kiosk 
25) en te herkennen aan Ablynx op de gevel - volstond niet om 
de expansie op te vangen. Wegens het gebrek aan infrastruc-
tuur wordt er uitgeweken naar het Industriepark Zwijnaarde III 
(Klaartestraat). Vlak naast het klaverblad E40/E17 is een ge-
bouwenpark met labo’s opgericht. Vanaf april 2016 huurt Argen-
x daar het gebouw C. Dit bedrijf was eerder, sinds 2009, in het 
Technologiepark gevestigd.

Meer tewerkstelling op het Technologiepark is positief. Maar wel 
in een logische volgorde: eerst de mobiliteit in orde en dan pas 
bouwen. Het omgekeerde werd gevreesd (zie De Kiosk 27). Dat 
wordt nu toch wat afgeremd.                      Peter Provenier

Bij de inhuldiging van tram 2 op 21/5/2017 had De Lijn goed 
nieuws. Voortaan rijden tijdens weekends en schoolvakanties al-
leen nog grote trams. Enkel op schooldagen zal nog af en toe een 
kleine tram rijden.
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De Krook in Zwijnaarde
Begin maart opende de Gentse stadsbibliotheek de deuren van 
haar nieuwe gebouw aan de Zuid: De Krook. Tegelijk werden 
de uren van de filialen, waaronder ook de Zwijnaardse afdeling, 
beter afgestemd op de schooluren. 
Eind 2017 zal het dankzij het RFID-systeem ook mogelijk zijn 
om in De Krook ontleende materialen in om het even welk filiaal 
terug te brengen, en omgekeerd. Ook zullen er in de plaatse lijke 
filialen af en toe activiteiten of lessenreeksen kunnen worden 
georganiseerd, onder meer door de labs die in De Krook ge-
huisvest zijn.                                                    Tom Van Wynsberge

De Parkbosprojecten in Zwijnaarde

Op de klankbordgroep van het Parkbos van 21 maart laatstleden 
werd een stand van zaken gegeven van de verschillende deel-
projecten van het Parkbosproject. Dit project wordt gereali-
seerd dankzij een intensieve samenwerking tussen de Vlaamse 
regering, de provinciegouverneur en de besturen van de betrok-
ken gemeenten. Ook in Zwijnaarde is een en ander volop aan de 
gang. 

1. Het Maaltebruggepark
Het Maaltebruggepark, dat met de fietsbruggen over de R4 en 
E40 gemakkelijker bereikbaar wordt voor fietsers en voet gangers, 
wordt weldra heringericht als een wijkpark. Het wordt in de eer-
ste plaats een groene ontmoetingsruimte voor buurtbewoners en 
portaal voor het Parkbos. Tevens wordt de aanliggende parking 
heringericht. Bezoekers worden er ontvangen en op de fiets of te 
voet verder de groenpool ingeleid. Er wordt een fietsverhuurpunt 
voorzien.
Op basis van de inrichtingsstudie zijn een structuurschets en 
planning (in vijf fasen) klaar. In de eerste fase van eind 2017 tot 
begin 2018 wordt de parkzone aangepakt. Er komen een nieuw 
speelterrein met picknickplaats en barbecue, een (ver)nieuwde 
wandellus, een avontuurlijk (natuurlijk) speelterrein en onthaal-
infrastructuur ter hoogte van de parkbosbruggen. De boogschut-
ters behouden hun plek. In het voorjaar van 2018 (tweede fase) 
komt de zone van de parking aan de beurt.
De latere fasen zijn nog niet getimed. Deze omvatten de inrich-
ting van de zone aan de N43, de zone rond het kasteel en de 
chalet De Maalte (de chalet wordt in 2017 openbaar verkocht) en 
ten slotte de zone Leebeekstraat (na oplevering van de parkbos-
bruggen). De onderhoudspost van de Groendienst verdwijnt op 
termijn uit het park.

2.	 Het	bufferbos	aan	de	E17
Ook het deelproject van het buffer- en speelbos, gelegen tus-
sen de E17, Kelderijstraat, Zandvoordestraat en Heerweg-Zuid, 
is nu in volle ontwikkeling. Dit bos vormt een groenbuffer van 
in totaal 17,2 ha tussen dorpskern en autosnelweg. Na de eerste 
grootschalige aanplantingen van 4,5 ha in 2015-2016, volgt nu de 
inrichting. Ook hier werd nadrukkelijk gekozen voor speelbos. 
Er worden twee onthaalpleintjes voorzien, spelelementen in het 
bos en een centrale speel- en ligweide. Tegen 2019 moet het hele 
gebied ingericht zijn.

3. Het Hutsepotbos
Het toekomstige Hutsepotbos beslaat een gebied dat is begrensd 
door de E40, N60 en Rijvisschestraat, alsook het kasteelpark Rij-
vissche. In 2014 besliste de Raad van State dat in dit gebied geen 
Wetenschapspark kon komen. 
In 2015 werd een werkgroep opgericht, bestaande uit alle Park-
bospartners en Natuurpunt Gent, met de bedoeling het gebied te 
herbestemmen naar bosgebied. Het Hutsepotbos is op het vlak 
van natuur waardevol gebied met veel variatie: een natte depres-
sie in het noorden met kleigrond, in het zuiden zandleem- of 
zandbodem. Het zuidelijk deel is reeds bebost, als gevolg van een 
protestactie tegen het Wetenschapspark. Samen met een studie-
bureau werd een coherente landschapsvisie ontwikkeld. Ook de 
klankbordgroep Parkbos en het Overlegplatform Zwijnaarde 
werden hierbij betrokken. Een belangrijke opgave van de studie 
was de fietsverbinding tussen de fietsostrade op de Oude Spoor-
wegbedding en het Don Boscocollege. Ook werd een oplossing 
gezocht voor de parkeerproblematiek in de Rijvisschestraat. Het 
gebied zal ook een onthaalfunctie bieden voor het Parkbos. Eind 

2016 was het realisatieplan klaar: Natuurpunt Gent zal instaan 
voor het uitvoeren van de landschapsvisie, met uitzondering van 
de fietspaden. Natuurpunt Gent zal de ontbrekende gronden nog 
in privébezit proberen aan te kopen (enkele gronden zijn reeds 
eigendom van Natuurpunt). 
De bedoeling is de erkenning als natuurreservaat door de 
Vlaamse overheid. Natuurpunt is reeds eigenaar van de Apol-
linarisloods naast het Don Boscocollege, dat de organisatie ver-
der wil uitbouwen als een onthaal voor het Parkbos. Pijnpunt 
blijft het Kasteel(park) Rijvissche. De gebouwen bevinden zich 
in een minder goede staat. Geen van alle partners heeft echter 
een aankoopbudget beschikbaar. Meer detailinfo vind je in het 
maartnummer van “Snep”, het verenigingsblad van Natuurpunt 
Gent.

4. Kasteelpark de Ghellinck
Tot slot is er het domein de Ghellinck (41,9 ha). Hier valt 
vooralsnog geen witte rook te bespeuren. Omwille van de muni-
tieproblematiek werd dit project in de planning achteruit gescho-
ven. In december 2016 keurde de Vlaamse regering  alvast een 
nieuw ontwerp van onteigeningsbesluit goed. De Stad Gent zal 
een openbaar onderzoek organiseren. Er wordt ook over de ruil 
van een perceel landbouwgrond onderhandeld om de toegang tot 
het domein te kunnen aanleggen.

De eerste stap in het verdere proces is uiteraard de aankoop van 
het domein door het Vlaamse Agentschap Natuur en Bos. Maar 
dit hangt ook samen met de verdere planning en mogelijke in-
richting.
Tijdens het overleg van de kerngroep van het Overlegplatform 
Zwijnaarde met het College van Burgemeester en Schepenen 
werd alvast de meerwaarde erkend van dit kernbosgebied, on-
dermeer voor de aanleg van een trage weg doorheen het park. 
Deze zou een met de N60 parallel lopende verbinding tussen de 
Hutsepotstraat en de Gebuurtestraat vormen.
Wordt hopelijk spoedig vervolgd…

Tom Van Wynsberge en Geert Goethals
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Lieven De Wilde, voorzitter van het ontmoetingscentrum 
Zwijnaarde (OCZw) is zeer begaan met de Nieuwe Melac. 
Hij maakt met plezier tijd vrij voor De Kiosk. Wij kregen 
nog voor de officiële opening eind mei een uitgebreide rond-
leiding. Ongetwijfeld hebben jullie ondertussen al gehoord 
en gelezen dat het eerste passief ontmoetingscentrum van 
deze omvang in Vlaanderen hier in Zwijnaarde staat. Wij 
hadden een gezellige babbel met de terecht fiere man achter 
het ontmoetingscentrum. 

Ben je een echte Zwijnaardenaar?
Ja en neen, ik ben eigenlijk een terugwijkeling … Mijn 
overgrootvader, Oscar De Wilde, was de paardenfokker van 
Baron Adolphe della Faille 
d’Huysse die een stoeterij 
had van volbloed stamboom-
paarden in “De Torre”. Mijn 
overgrootvader had 3 zonen 
en 1 dochter. Eén van de 
zonen, mijn grootvader, werd 
beenhouwer in de Holstraat 
te Gent. Mijn vader was 
als klein manneke altijd al 
geïnteresseerd in paarden en 
spendeerde veel tijd bij zijn 
opa om de dieren te helpen 
verzorgen. Later werd hij die-
renarts. Ikzelf ben geboren 
in Merelbeke en pas in 1992 
naar Zwijnaarde verhuisd, 
dus na 2 generaties, vandaar 
terugwijkeling.

Hoe ben je in het vereni-
gingsleven beland?
Door mijn kinderen eigen-
lijk. Mijn echtgenote Hilde 
Anseeuw en ik hebben 3 
dochters en 1 zoon. Die zijn 
nu tussen de 25 en 17 jaar 
oud. Zij hebben dus hun 
ganse jeugd in Zwijnaarde 
doorgebracht en wij zijn altijd betrokken geweest bij het school-
gebeuren van zowel de Sint-Vincentsiusschool als het Don 
Boscocollege waar ikzelf oud-leerling van ben. In 1999 werd 
ik secretaris van de Gezinsbond Zwijnaarde. De verschillende 
verenigingen weten ons wel te vinden als ze een “Chinese vrij-
williger” nodig hebben.

Jij stond aan de wieg bij de oprichting van het Overlegplatform 
Zwijnaarde, kortweg OPZw?
Ja, in 2005, na 30 jaar fusie met Stad Gent, was de verzuring 
groot omdat men niet geïnformeerd was, het gevoel had dat er 
niet geluisterd werd, er geen inspraak was en te weinig geïnves-
teerd werd. Daarom hebben we OPZw opgericht met verschil-
lende werkgroepen rond verkeer en openbare werken, ruimte-
lijke ordening, cultuur en ontmoetingsruimte, groen en sport, … 
Wij komen nog altijd een 6-tal keer per jaar samen.

Is daaruit jouw betrokkenheid bij de Nieuwe Melac voort-
gevloeid?
Via de Dienst Beleidsparticipatie van de Stad Gent hadden wij 
vernomen dat de leegstaande pastorie zou worden verkocht. Het 
OPZw wou dat het geld in Zwijnaarde bleef voor de heropbouw 
van de Melac die dringend aan vernieuwing toe was en die al 
tweemaal afgekeurd was door de steeds strengere brandweernor-
men. Stad Gent en het OPZw maakten een totaal nieuw concept 
van overeenkomst. Gent nam de oude zaal Melac voor 99 jaar in 

erfpacht, bouwde een nieuwe zaal en gaf het beheer terug aan de 
vzw OCZw. Zo neemt de Stad de grote risico’s, “de bakstenen”, 
op zich maar ligt het beleid en de exploitatie, “de ziel”, bij de 
plaatselijke verenigingen. Een Win-Win dus voor beide partijen. 
We zijn uitermate tevreden met het fantastisch gebouw (onge-
veer 4 miljoen euro) dat de passiefnormen uitstekend haalt. In 
plaats van te werken met subsidies is er bewust gekozen voor 
een volledige vrijheid en onafhankelijkheid in werking en pro-
grammering. 

Welke programmatie voorzie je?
Naast activiteiten van alle verenigingen gaan wij werk maken 
van een aantrekkelijk cultureel programma dat niet alleen voor 

Zwijnaarde interessant is 
maar ook mensen van bui-
tenaf aantrekt en inkomsten 
genereert, want OCZw moet 
rendabel zijn. Zo hebben we 
reeds cabaretier en stand-
upcomedian Henk Ryckaert 
vastgelegd op 14 oktober 
2017. Vergeten we ook niet 
de Nieuwe Kring daarbij. 
De vrijwilligerswerking is 
en blijft de sleutel tot succes. 
Wie zich trouwens geroepen 
voelt … op Facebook vind 
je ons onder “vrijwilligers 
Nieuwe Melac”. We kunnen 
altijd geëngageerde mensen 
gebruiken die na het werk 
nog energie over hebben. Er 
zijn altijd leerrijke, plezante 
zaken die op jou wachten. 

Wat doe jij beroepshalve?
Ik ben afgestudeerd aan het 
HIGRO, Bachelor Grafische 
Bedrijfswetenschappen en 
werkte in meerdere bedrij-
ven die in prepress actief 
waren, waaronder Barco. 

Mijn vrouw deed dezelfde studies en we werkten zelfs een 
tijdje voor dezelfde firma. Rond de eeuwwisseling ben ik op 
zelfstandige basis begonnen. Ik gaf o.a. les aan fotografen die 
de overstap moesten maken naar digitale fotografie. Zij moesten 
bijna van de ene dag op de andere switchen van de ontwikkeling 
van filmrolletjes in een donkere kamer naar het werken met een 
muisklik op een scherm. Ik was ook een aantal jaren deeltijds 
buschauffeur.

Waren dat ook internationale reizen?
Ja en ik heb dat zeer graag gedaan en heb heel veel gezien. De 
champagne-weekends bv. waren altijd leuk en ik had een goed 
contact met de reizigers, al was het bij mij altijd een spuitwa-
tertje tijdens de proeverijen. Bij het vertrek moest ik wel het 
gewicht van de lading flessen in de gaten houden. Volgens de 
passagiers kon er altijd wel nog een kartonnetje bij en zij hielden 
geen rekening met het laadvermogen. Er was op de duur zoveel 
concurrentie en er werd met dumpingprijzen gewerkt dat het 
werkplezier verloren ging. Uiteindelijk was het risico op een 
probleem of ongeval te groot en ook de afwezigheid thuis begon 
door te wegen.

Heb je nog hobby’s?
Neen, niet echt en een sportmens ben ik ook niet, maar ik steek 
graag mijn neus in administratieve zaken. 

Christine en Marc

Lieven De Wilde: “De vrijwilligerswerking is en blijft de sleutel tot succes.” 
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De kapelletjes deel 10
digd door het atelier van  Bethune. De muurschilderingen komen 
van het kunstatelier Bressers-Blanchaert, dat ook aan de Putka-
pel gevestigd was. 
De kapel bevatte een retabel dat ontworpen was door Bethune 
en waar Blanchaert 40 jaar aan bezig is geweest, doordat hij er 
enkel aan werkte op zaterdagen die toegewijd waren aan Onze-
Lieve-Vrouw. Bij het overlijden van Felix de Hemptinne ging 
het kasteel over naar zijn zoon Joseph de Hemptinne die het uit-
breidde. Na zijn overlijden ging het over naar zijn zoon Charles 
de Hemptinne. 
Tijdens WO II werd het retabel door graaf Charles de Hemptinne, 
die bij zijn zoon Jacques introk omdat het Maaltekasteel bezet 
werd door de Duitsers, verplaatst naar de kerk van Afsnee, waar 
het zich nog altijd bevindt. Charles was de laatste de Hemptinne 
die het kasteel bewoonde, en tenslotte verkocht zijn zoon Jacques 
het aan de stad Gent in 1955 samen met het park. Het Maalte-
bruggekasteel werd gebruikt als rusthuis en verkommerde. In 
1999 werd het kasteel aangekocht door Frank De Palmenaer, die 
het renoveerde en in 2005 begon te verhuren voor evenementen. 
De neogotische huiskapel werd verhuurd voor doopvieringen en 
intieme jubilea.                                                        Arthur De Decker 

Kortrijksesteenweg 1023, 9000 Gent: vervolg
In de vorige afleve-
ring kwam het paus- 
kapelletje aan het 
Maaltebruggepark al 
aan bod. In deze afle-
vering staan we stil bij 
de private huiskapel die 
deel uitmaakt van het 
sedert 1997 bescherm-
de monument Maal-
tebruggekasteel. Hier 
kan men nog moeilijk 
spreken van een kapel-
letje. 

In De Kiosk nr. 28 
schetsten we reeds de 
geschiedenis van het 
Maaltebruggekasteel. 
Het kwam begin 19de 

eeuw in handen van Hubert Lousbergs, een Gentse textielba-
ron. Deze schonk het kasteel aan zijn dochter Henriëtte toen zij 
trouwde met Felix de Hemptinne in 1815. Het neogotische ge-
deelte werd door aannemer Louis Gildemyn gebouwd in 1860-
1862, omdat de zoon van Felix de Hemptinne, graaf Joseph de 
Hemptinne, te weinig 
plaats had voor zijn 
acht kinderen. Het is 
getekend door baron 
Jean Baptiste Bethune 
(1821-1894). Deze 
stichter van de Sint-
Lucasscholen vestigde 
zich in de buurt van het 
Maaltebruggekasteel, 
naast de Putkapel te 
Sint-Denijs-Westrem, 
waar er een heuse 
kunstenaarskolonie 
ontstond. De kapel 
van het neogotische 
gedeelte is een pareltje 
van de neogotiek en 
de brandglazen zijn 
getekend en vervaar-

Assistentiewoningen “De Zonnetuin”

In het vorig nummer informeerden wij over de bouw van 27 as-
sistentiewoningen: 19 flats met 1 slaapkamer (85 m²) en 8 flats 
met 2 slaapkamers (96 m²). 
Op 13 april ging een informatievergadering door voor de poten-
tiële geïnteresseerden. De bewoners, ouder dan 65 jaar, verblij-
ven zelfstandig, maar kunnen een beroep doen op allerhande 
zorg, indien nodig. De kosten voor huur en basisdienstverle ning 
bedragen € 31,83 per dag voor een standaardflat en € 36,44 voor 
een grote flat. Men kan ook woonrecht kopen via een “obligatie 
met woonrecht”. Het betreft een obligatie met een looptijd van 
33 jaar en een rente van 1.5% (jaarlijks aanpasbaar), dit ter finan-
ciering van de bouw. 
De obligatie geeft de inschrijver “woonrecht” en geen 
“eigendoms recht”. Wanneer de inschrijver het woonrecht uitoe-
fent  wordt de dagprijs verminderd tot € 23,41 en € 26,95. De uit-
gifteprijs van de obligatie bedraagt € 205.000 of  € 231.000. De 
obligatie kan bij overmacht terug verkocht worden tegen 100% 
van de obligatiewaarde. Bij vrijwillige vervroegde verkoop wordt 
een vermindering toegepast op de terugbetaling. Inschrijven op 
de obligatie kan vanaf 27 juni tot en met 14 juli en vanaf 21 au-
gustus tot en met 31 oktober. Je kan de modelflat bezoeken op 24, 
25 en 26 juni tussen 14 en 17.30 uur. Voor verdere informatie kan 
je terecht bij Bianca De Neve (OCMW Gent): tel. 092669385 of 
Bianca.Deneve@ocmw.gent.                                 Geert Goethals
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De Buitenband

• Zwijnaarde 7.228 inwoners telt? D.w.z. + 83 eind 2016 t.o.v. 
eind 2015: dit is de grootste aangroei  sinds 2010, vooral 
door inwijking uit andere Gentse buurten.

• de Stad de vergunning weigerde voor het bouwen van 3 ap-
partementen in Heerweg-Noord 81 omdat de “woningtype-
toets” (zie De Kiosk 40) bepaalt dat daar ééngezinswonin-
gen verplicht zijn?

• er ook een vergunning werd gevraagd om 4.700 m² te 
verkavelen tussen Heerweg-Noord 132 en Nederzwijnaarde 
73 (vroegere bloemisterij De Bruycker) met de bedoeling er 
15 appartementen en 11 huizen te bouwen?

• er in de Hutsepotstraat, in de plaats van de containerklasjes, 
een passiefgebouw voor het kinderdagverblijf De Boeken-
molen wordt opgetrokken? De werken zouden starten in au-
gustus 2018 om te verhuizen in september 2019.

• Tom en Kellee uit de Klaasbulkstraat 7 elektrisch rijden en 
de auto delen met Partago, waardoor ze gratis bovengronds  
parkeren in Gent? Info op buurtavond 4 juli, inschrijven op 
http://www.partago.be/.

• het OCMW 500 zonnepanelen plaatst op het woonzorgcen-
trum en de assistentiewoningen, samen goed voor een op-
brengst van 110 MWh/jaar?

• het Herdenkingscomité Karel van de Woestijne in Zwijn-
aarde op donderdag 24 augustus om 18.00 u. een bloemen-
hulde brengt aan het monument voor het huis La Frondaie 

waar de schrijver in 1929 overleed: Leebeekstraat 10? Ieder-
een welkom.

• er in de Laurierstraat 81 een huisartsenpraktijk werd geo-
pend?

• in juli en augustus iedere donderdag om 19.30 u. de parochi-
ale fietstocht start aan de pastorie?

• Kanunnik Charles de Hemptinne in mei op 83 jarige leeftijd 
is overleden? Zie interview in De Kiosk 16.

• de Stad de gecontesteerde wijziging van de verkavelings-
vergunning in Ter Linden goedkeurde (zie Kiosk 41). De 
vergunning voorziet ook een erfdienstbaarheid voor de trage 
weg naar het buurtpark Hekers.

• een delegatie van het Overlegplatform Zwijnaarde (OPZw) 
op 14/4/2017 werd uitgenodigd op het stadhuis voor een 
gesprek met de Burgemeester en enkele Schepenen? Op 
16/5/2017 werd er verslag over uitgebracht tijdens de verga-
dering van het OPZw in het WZC Zonnebloem. De versla-
gen van het OPZw vind je op https://stad.gent/zwijnaarde/
inspraak-en-participatie/overlegplatform-zwijnaarde 

We trappen de zomer in
met wielen vol muziek.
De fietsbel opgepoetst,
het zadel gezet.
Water voor de dorst
in de houder op de buis.
Kilometers op het stuur
vergezeld door de snelheid.
Zonnepet of regenjas,
we zijn paraat!
Klaar om BUITEN 

          de BAND te springen.
Ga naar start en GO!

Sabine Matthijs

Op 23 juli vindt de 27ste Gentse Buitenband plaats met start in 
o.a. de Krekelstraat. Info: www.buitenband.be

Wist je dat…
Harmonie Zwijnaarde 145 jaar

In 1872 werd door enkele muziekamateurs de “Fanfare De Jong-
hen Wijngaerd” boven de doopvont gehouden. Deze vereniging 
groeide verder uit tot de huidige, zeer actieve “Koninklijke Har-
monie Zwijnaarde” (zie De Kiosk 22). Dit jaar bestaat de har-
monie dus 145 jaar. Dit moet gevierd worden met alle inwoners 
van Zwijnaarde: in het weekend van 25, 26 en 27 augustus komt 
de Oostenrijkse zustermaatschappij “Musikkapelle Lembach im 
Mühlkreis” op bezoek. Samen brengen ze in dit weekend een 
feestelijk programma dat je kan terugvinden op http://www.kh-
zwijnaarde.be. Voor meer info kan je ook terecht op het secretari-
aat, tel. 09 220 40 11.                                                    Geert Goethals
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Zoek het sleutelwoord 
 
Horizontaal  
1. Sporttempel – 2. Bloeiwijze / Verbroedering Harmonie / 
Dierentuin – 3. Kraaiachtige vogel / Binnen / Onheilsgodin – 4. 
Luiaard / Voor de middag / Afdeling – 5. Straatnaam / Lidwoord 
– 6. Getij / Ik / Dikke ronde vaas – 7. Hoorniste bij de Harmonie 
/ Onroerend goed / Roem – 8. Oost (Engels) / Komt voor in het 
wapenschild van Zwijnaarde – 9. Regiment Infanterie / 
Droogoven / Zuiver gewicht – 10. Samarium / Gewezen / 
Sluispoortje – 11. Automatisch (dialect) / Schrede – 12. 
Handgreep / Niet zoet / Voegwoord / Diepvriesmerk – 13. 
Wandelpad. 
 
Verticaal 
1. Organisatie van Pasar – 2. Ruwe kijfzieke vrouw / Kever – 3. 
Jaartelling / Lagere school / Vervelend wezen – 4. Voorloper 
van Domo – 5. Reeds / Groot- / Zwoele dans – 6. Bestek / 
Oxidatie / Bonte vogel – 7. Ziekenfonds / Gesneden stier / Yves 
Lambrecht / Schraag – 8. Judogordel / Anagram van “stel” / 
Indien – 9. Brandend / Mast / Peuter – 10. Rechter-commissaris 
/ Gents monument / Eekhoorn – 11. Edelhoogachtbaar / 
Studiebureau / Neon – 12. Balletrokje / Frans lidwoord – 13. 
Prooi zoeken / Groei bevorderend – 14. Idem / Spraak – 15. 
Trage weg. 
 

 
Vul het kruiswoordraadsel in en bezorg het sleutelwoord 
vóór 4 augustus 2017 aan Marc Careel, Laurierstraat 83, 
9052 Zwijnaarde. Onder de juiste inzendingen worden 2 
waardebonnen van € 15, geschonken door DSM Decoratie 
DE SLOOVER-MAEBE, Zandvoordestraat 75 A te 9052 
Zwijnaarde. 
 
Oplossing 41 
 

H U U R O V E R E E N K O M S T
 
De 2 flessen Champagne, geschonken door IMMOMATCH, 
Grotesteenweg-Noord 2, 9052 Zwijnaarde gaan naar: 
Jacqueline Bernaert en Jeanine Van Roeyen.  
 
Proficiat! 
 

Wie weet meer? 
 

 
Johan Van Twembeke bezorgde ons bovenstaande foto met op 
de achterkant de vermelding “ Zwijnaarde, 1945, CVK.” en met 
de vraag of wij hier meer over wisten. Uit het boek Zwijnaarde 
Eertijds van Antoine Sonnevile en Herman De Ley, 1992, p. 84 
blijkt dat dit in 1925 het zomerhuisje was van Kamiel Polfliet 
aan het “Koebrugje” over het Scheldekanaal. 
Waar stond dat zomerhuisje, wanneer en waarom werd het 
afgebroken? Waar was het Koebrugje? Wat is CVK? Wie 
poseert op de foto van 1945? Heeft u een antwoord op een van 
een van deze vragen? Laat het ons weten. 
 

Burgerbudget 
 

Tot op heden werden 6 Zwijnaardse projecten ontvankelijk  
verklaard (zie De Kiosk 41). Voor gans Gent zijn er dat 261, 
waarvan er een aantal nog kunnen sneuvelen na controle door 
het stadsbestuur. De definitieve inventaris van de projecten die 
ter stemming zullen worden voorgelegd zal gekend zijn op 30 
juni. Alle Gentenaars van 14 jaar en ouder zullen van 29 
september tot 14 oktober kunnen meebeslissen welke projecten 
effectief zullen worden uitgevoerd.  
 

Colofon 
 

De Kiosk is een onafhankelijke dorpskrant voor en door 
inwoners van Zwijnaarde en verschijnt vier keer per jaar. ■ 
Verantwoordelijke uitgever: Arthur De Decker, Leebeekstraat 
9, 9000 Gent, Tel. 09 220 25 82 ■ Redactie: Arthur De Decker, 
Rita Dua, Geert Goethals, Peter Provenier, Annie Van Oostende 
en Tom Van Wynsberge ■ Contact: Bollebergen 73 en 
Laurierstraat 83, 9052 Zwijnaarde ■ Fotografie: Marc Careel ■ 
Lay-out: Sofie Clicque ■ Website: www.oczwijnaarde.be ■ E-
mail: de-kiosk@hotmail.com ■ Drukker: Drukkerij Bert te Eke 
■ Dank aan het WZC Zonnebloem, Hutsepotstraat 29, 9052 
Zwijnaarde, waar de redactievergaderingen mogen plaatsvinden 
■ Oplage: 3.600 exemplaren. Wordt gratis bedeeld in alle 
brievenbussen van de deelgemeente Zwijnaarde ■ Post-
abonnement: 5 euro te storten op rekening BE54 3634 1165 
4397 van De Kiosk (voor 4 nummers) ■ Iedere bijdrage aan deze 
krant mag worden overgenomen zonder voorafgaande 
toestemming van de redactie mits vermelding van de bron en de 
auteur. ■  
Deze dorpskrant is een erkend "Wijk aan zet" project en is 
financieel mogelijk dankzij 
een stedelijke subsidie en 
lokale adverteerders. 
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Wie weet meer?

Johan Van Twembeke bezorgde ons bovenstaande foto met op 
de achterkant de vermelding “ Zwijnaarde, 1945, CVK.” en met 
de vraag of wij hier meer over wisten. Uit het boek Zwijnaarde 
Eertijds van Antoine Sonnevile en Herman De Ley, 1992, p. 84 
blijkt dat dit in 1925 het zomerhuisje was van Kamiel Polfliet 
aan het “Koebrugje” over het Scheldekanaal.
Waar stond dat zomerhuisje, wanneer en waarom werd het afge-
broken? Waar was het Koebrugje? Wat is CVK? Wie poseert op 
de foto van 1945? Heeft u een antwoord op een van een van deze 
vragen? Laat het ons weten.
                                                                         Arthur De Decker

Burgerbudget
Tot op heden werden 6 Zwijnaardse projecten ontvankelijk  
verklaard (zie De Kiosk 41). Voor gans Gent zijn er dat 261, 
waarvan er een aantal nog kunnen sneuvelen na controle door 
het stadsbestuur. De definitieve inventaris van de projecten die 
ter stemming zullen worden voorgelegd zal gekend zijn op 30 
juni. Alle Gentenaars van 14 jaar en ouder zullen van 29 sep-
tember tot 14 oktober kunnen meebeslissen welke projecten ef-
fectief zullen worden uitgevoerd. 




